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SLOVO STAROSTKY

Vážení spoluobčané,
rok se nám nachýlil ke svému konci, což je vždy 
výzva k rekapitulaci předchozího či plánování 
budoucího. Z obecního pohledu se nám obě 
možnosti nabízí při tvorbě návrhu rozpočtu pro 
příští rok. Snažíme se vyhodnotit minulé, dle 
dostupných predikcí zajistit �nance na nezbytné 
provozní výdaje a „zbylé“ prostředky vyčlenit na investice – projekty. 

Jelikož v předchozích dvou letech byl z důvodu �nančně náročných akcí 
(rekonstrukce veřejného osvětlení a rekonstrukce čistírny odpadních vod) 
rozpočet sestaven jako schodkový, pro rok 2023 byl navržen rozpočet 
přebytkový. S péčí řádného hospodáře se snažíme „ušetřit“ �nanční 
prostředky pro budoucí období, kdy nás mohou potkat horší časy a jsou 
plánované investice jako například stavební úpravy budovy Sokolovny 
a revitalizace areálu. Pro výdajovou stránku rozpočtu bylo rozhodně 
zásadní zvýšení cen energií, které se i projevilo ve výši příspěvku základní 
a mateřské škole. Dále byly alokovány �nance na: 
• zhotovení zámkové dlažby na pochozí ploše z recyklovaného materiálu 
 podél silnice II/305 ve směru na Borohrádek, 
• uhrazení zbývající ceny za zpracování projektové dokumentace revitali-
 zace areálu TJ Sokol,
• dokončení schvalovacího řízení a realizace úpravy dopravního značení
• pokrytí zvýšených nákladů na svoz a uložení odpadů, 
• zhotovení II. etapy úpravy veřejného prostranství v osadě Světlá,
• zpracování projektové dokumentace a případné zahájení úpravy 
 veřejného prostranství na návsi, tzv. „Dolíku“, 
• provedení revize zdravotního stavu stromů v lipové aleji a jejich údržba.
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Neopominutelné jsou samozřejmě výdaje související s údržbou veřejné 
zeleně, zimní údržbou, oprav komunikací, běžných provozních výdajů 
souvisejících s činností obce v samostatné i přenesené působnosti. 
V příštím roce občané také nepřijdou o kulturní akce, na které jsou zvyklí, 
včetně konání Letní slavnosti.
Samozřejmě bychom si jako zastupitelstvo obce přáli, aby investičních 
i neinvestičních akcí mohlo být zrealizováno více. Zároveň je nezbytné 
spravovat veřejné �nance s obezřetností a neohrožovat udržitelný rozvoj 
naší obce. Věřím, že i přes všechny nesnáze, kterými i jako občané 
procházíme, se nám podaří zachovat vše, co považujeme za smysluplné 
a i pro život na malé obci nepostradatelné.

Krásný a pokojný vánoční čas 
a šťastné vykročení do nového roku 2024.

Bc. Martina Benešová 
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INFORMACE Z VEŘEJNÝCH ZASEDÁNÍ
Výpis z usnesení z veřejného zasedání konaného dne 19. 9. 2023--------

6/1 Usnesení: ZO bere na vědomí přednesená rozpočtová opatření 6/2023 
v plném rozsahu provedená dne 1.8.2023.----                   ---------

6/2 Usnesení: ZO schvaluje přednesené zprávy kontrolního a �nančního 
výboru.  -----                                       --------

6/3 Usnesení: ZO schvaluje uzavření Dodatku č. 1 ke Smlouvě o dílo 
„Žďár nad Orlicí – II. etapa rekonstrukce veřejného osvětlení“ mezi 
objednatelem Obcí Žďár nad Orlicí a zhotovitelem EPK elektro s.r.o. 
a pověřuje starostku obce k podpisu této smlouvy. -----            --------

6/4 Usnesení: ZO schvaluje veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace 
ve výši 30 000,- Kč z rozpočtu Obce Žďár nad Orlicí mezi poskytovatelem 
Obec Žďár nad Orlicí a příjemcem Tělovýchovnou jednotou Sokol Žďár 
nad Orlicí a pověřuje starostku obce k podpisu této smlouvy. -------------

6/5 Usnesení: ZO schvaluje Směrnici č. 2/2023 o způsobu zadávání 
veřejných zakázek malého rozsahu v Obci Žďár nad Orlicí.------   -------

6/6 Usnesení: ZO schvaluje výjimku z nejnižšího počtu žáků ve třídě, 
ve smyslu § 23, odst. 4 zákona č. 561/2004 Sb., o předškolním, základním 
středním vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský zákon), ve znění 
pozdějších předpisů pro základní školu Žďár nad Orlicí na školní rok 
2023/2024.---------                                      ----

6/7 Usnesení: ZO schvaluje změnu provozní doby mateřské školy 
a školní družiny ZŠ a MŠ Žďár nad Orlicí, a to od 4.9.2023.------------

6/8 Usnesení: ZO bere na vědomí informaci od ředitelky ZŠ a MŠ Žďár nad 
Orlicí Mgr. Miluše Wiebkin o ohrožení čerpání dotace na revitalizaci školní 
zahrady z důvodu nečinnosti minulého vedení ZŠ a MŠ Žďár nad Orlicí – 
nepředložení potřebných podkladů poskytovateli dotace MF ČR.-------



MÍSTNÍ POPLATKY V ROCE 2024 
V OBCI ŽĎÁR NAD ORLICÍ
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Odpady:
Výše místního poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů bude 
v roce 2024:--------------------------                          -------
- částka za osobu, mající v obci trvalý pobyt                             700, -Kč
- děti do 6 let a osoby starší 75 let platí polovinu                     350,- Kč   
- částka za objekt k rekreaci                                                        700,- Kč                                                                
Psi:
- částka za 1 psa                                                                              50,- Kč
- za druhého a každého dalšího psa                                            75,- Kč

POPLATKY JSOU SPLATNÉ DNE 30. DUBNA 2024.

1) Platbu lze provést od 1. 1. do 30. 4. 2024 bezhotovostním převodem 
 na účet obce číslo 8229571/0100. Variabilní symbol uveďte takto:

Žďár nad Orlicí a Horní Žďár   VS  1XXX   +  Vaše čp. nebo če.
                                                      (příklad: u čp.133 se uvede VS 1133)

osada Světlá           VS  2XXX   +  Vaše čp. nebo če.                                                     
 

osada Chotiv                          VS  3XXX   +  Vaše čp.   
                                                           VS  4XXX   +  Vaše če.

Do zprávy pro příjemce uveďte jméno plátce a počet osob, za který je 
poplatek hrazen, případně počet psů.-----------         ---------------

2) V hotovosti lze platbu uhradit do pokladny obecního úřadu 
 od 1. 3. do 30. 4. 2024 a to v úředních hodinách:

Pondělí:       14.00 – 17.00    /      Středa:       14.00 – 17.00 hodin



VÍTE, ŽE 
• Ke dni 30. 11. 2023 měla obec 534 obyvatel.
• V sobotu 6. 1. 2024 proběhne Tříkrálová sbírka.
• 29. 6. 2024 se bude konat Letní slavnost.

Otevírací doba během svátků:
Obecní úřad:
Od 25. 12. 2023 do 1. 1. 2024 pro veřejnost uzavřen.

Česká pošta:
27.12.2023   8:00 – 10:00 hod.
28.12.2023   uzavřena
29.12.2023   8:00 – 10:00 hod.
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25. listopadu 2023 proběhlo vítání nových občánků.  Paní starostka 
slavnostně přivítala do naší obce tři miminka – Marka Vachka, Michala 
Valentu a Oldřišku Charbulákovou.  -------                    ----------

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ
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VÝLET ŽIVOTNĚ ZKUŠENĚJŠÍCH 
DO MINIEUROLANDU V KLODZKU

V pátek 22. září se konal tradiční, již čtrnáctý výlet životně zkušenějších.  
Tentokrát nám paní Dušková připravila nádherný výlet do Klodzka, 
kde jsme navštívili Minieuroland. -------------------------------------------

Park miniatur Minieuroland v Klodzku je jediným svého druhu rekreačně-
vzdělávacím komplexem v Polsku, jenž v sobě snoubí park miniatur 
s překrásnou architekturou v zelení porostlých prostorách tvořících 
arboretum. Na území o rozloze 20 km² povstala zcela ojedinělá zahrada, 
v níž bylo vysazeno více než 1000 stromů a keřů, přivezených sem z těch 
nejlepších zahradnictví v Polsku, Belgii a Nizozemí. Najdete zde makety 
četných objektů vysoké architektonické či historické úrovně. Najdete zde 
Sochu Svobody, šikmou věž v Pise, Pražský orloj, Eiffelovu věž, palácový 
komplex Zwinger, pařížský Vítězný oblouk a řadu dalších zásadních 
pamětihodností. 

Přestože je program na další výlet zatím ve hvězdách, my už se moc těšíme 
a doufáme, že se tam ve zdraví zase všichni sejdeme. Tak za rok! -------

Michaela Zahálková, DiS.
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HALLOWEEN ANEB „LES PLNÝ STRAŠIDEL“
Obec ve spolupráci s místní školou uspořádala dne 25.10.2023 tradiční 
Halloweenskou stezku, tentokrát na téma – „Les plný strašidel“.  V průběhu 
akce byla tématicky vyzdobena i školní zahrada, na které si účastníci mohli 
dát občerstvení.

Akce se letos zúčastnil rekordní počet dětí, kterých bylo více než 150.  
Tímto bychom chtěli moc poděkovat všem dobrovolníkům, kteří se pod 
kreativním vedením Anety Chalupové a Lucky Sokolové na akci podíleli. 

Michaela Zahálková, DiS.
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ZAHÁJENÍ ADVENTNÍHO ČASU
V pátek dne 1. prosince 2023 jsme si do Žďáru přivolali ducha Vánoc. 
K navození vánoční atmosféry přispělo nejen pravé zimní počasí, ale 
i vystoupení dětí z místní základní a mateřské školy. Následovala návštěva 
mikulášské družiny, která všechny hodné děti obdarovala balíčkem dobrot. 
V průběhu celého večera bylo možné se vánočně občerstvit, nakupovat 
pozornosti u stánků našeho mini jarmarku. Finále již tradičně obstaral 
ohňostroj společně s rozsvícením vánočního stromu.--       -----

Tímto bychom chtěli poděkovat celému kolektivu základní a mateřské 
školy za krásný program, panu Petru Švehlovi (obecní pracovník) za 
zhotovení jarmarečních stánků, rodině Davidových z Chotivi za darování 
malého vánočního stromečku, který zdobí prostranství u budovy obecního 
úřadu, dobrovolníkům, kteří zajistili návštěvu z nebes i pekel a prodejcům, 
kteří dorazili a svou nabídkou zboží zpestřili program večera. ---    ----

Bc. Martina Benešová



9

Máme za sebou téměř čtyři měsíce tohoto školního roku – pro mne to jsou 
první čtyři měsíce ve funkci ředitelky. Byl a je to „�čák“. Několik týdnů jsme 
se všichni, jak zaměstnanci, tak děti, okoukávali a zvykali si na sebe. 
Myslím, že si to pěkně „sedlo“, neboť škola funguje po všech stránkách 
a panuje v ní hezká atmosféra. Já do ní chodím moc ráda, a doufám, že děti 
a zaměstnanci také.--------                        -------------

Během těch pár měsíců jsme stihli SPOUSTU věcí – vlakem jsme se 
školními dětmi podnikli cestu na Dožínky do Hradce Králové, na exkurzi 
do Archeoparku pravěku ve Všestarech, na výstavu do Třebechovického 
muzea betlémů. S dětmi z MŠ jsme viděli dvě představení hostujících 
divadelníků. Na Evropský den jazyků nás navštívili tři zahraniční studenti, 
aby povyprávěli o svých zemích. Pro rodiče a děti jsme uspořádali 
halloweenské a předvánoční dílničky a společně s obcí jsme se podíleli na 
tradiční halloweenské stezce a rozsvěcení vánočního stromu. Zapojili jsme 
se do akce „Záložka do knihy spojuje školy“, v rámci, které si děti vyměnily 
vlastnoručně vyrobené záložky s dětmi ze slovenské školy. Od října fungují 
ve škole tři zájmové kroužky – Hravá angličtina, Sportovky a Šikulka. Jsou 
určeny pro „naše“ žáky a předškoláky, kteří je navštěvují v hojném počtu.
Co se týče organizace chodu školy, jedu na plné obrátky. Snažím se neotvírat 
skříně v obavě, že vypadne další kostlivec :-). O největším kostlivci bych se 
tu chtěla zmínit. Jedná se o nedotaženou dotaci na rekultivaci školní 
zahrady. Jednalo se o před�nancovanou dotaci 7/2019 v hodnotě 199 000 
Kč, o kterou předcházející paní ředitelka zažádala. Před�nancovanou 
znamená, že škola použila na rekultivaci vlastní zdroje a po realizaci měla 
část těchto zdrojů (85 %) dostat nazpět. Rekultivace měla být fyzicky 
dokončena do prosince 2022 (a byla) a papírově do března 2023 (to bohužel 
nebyla). Při předání školy v srpnu nám paní ředitelka předala složku 
zahrady s tím, že už je podepsaná smlouva a že se čeká „jen“ na peníze. 
Proto jsem byla v naprostém šoku, když mě v září kontaktovali úředníci 
z Ministerstva životního prostředí a upozornili mě, že nikdo nereagoval 

ZPRÁVY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY
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na jejich připomínky vložené na zeď projektu v systému AIS v červnu. 
Nejdříve jsem nechápala, která bije. Bohužel se ukázalo, že dotace nebyla 
dotažená do konce, že je zde řada nesrovnalostí, které musí být dány do 
pořádku. Na ministerstvu mi nejdříve dali do konce kalendářního roku, 
abych se s tím poprala. Začátkem října mě však informovali, že změnili 
názor, že mám pouze do konce října (tři a půl týdne!). Manažerka našeho 
projektu na ministerstvu mi na rovinu řekla, že není v mých silách to dát 
sama do kupy, neboť se neumím v dotačním systému AIS pohybovat 
a nemám čas se to učit. Dala mi kontakt na tři soukromé dotační �rmy, 
které by mi s tím za úplatu mohly pomoci. Nevěřila jsem, že by se někomu 
do toho chtělo – do projektu, který nepřipravovali a který má problémy. 
Hned první �rma se nade mnou smilovala. Moje radost a úleva byla po pár 
dnech marných slibů a nečinnosti na jejich straně vystřídána frustrací 
a zoufalstvím. Z ministerstva mi hrozili vytýkacími dopisy, čas neúprosně 
běžel. Oslovila jsem tedy další doporučenou dotační �rmu. Už jsem ani 
nedoufala. Paní si vyslechla můj srdcervoucí příběh o dotaci na naší školní 
zahradu a začala hned konat a já ji asistovat z mého konce. Ministerstvo 
pozastavilo vytýkací dopisy (hurá!) a prodloužili nám o pár týdnů lhůtu. 
Tato úžasná paní to dotáhla přes smlouvu až po příkaz k výplatě peněz. 
142 502 Kč dosedlo na účet školy 30. listopadu (190 000 Kč pokrácených 
o 15% a o hodnotu všech nákupů, které byly provedeny v hotovosti, neboť 
to propozice dotace nedovolovaly). Nestihly jsme to za pět minut dvanáct, 
stihly jsme to hodně po dvanácté, ale stále do konce listopadu, předtím, 
než se zavřou státní pokladny. Tato částka se navrátila do rezervního fondu 
školy a já si ze srdce oddechla.----------                          -----------
V porovnání s touto akcí, jsou ostatní naše počiny procházkou růžovou 
zahradou – v září se nechalo položit nové linoleum (ve škole uskladněné 
už od jara) v jídelně a v malé třídě. Koupil se a zapojil server, a tím se ve škole 
vytvořila funkční IT síť, kterou využívají nejen učitelé, ale i žáci. Tím se 
rovněž navýšila kapacita pro zálohování sowaru Bakaláři, který od 
příštího pololetí plánujeme rozšířit o modul elektronické třídní knihy 
a žákovské knížky. V současné době organizuji výběrová řízení na �rmu, 
která nám postaví nové, hezké a moderní webové stránky.  ------------------
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Na závěr mého příspěvku bych vám všem chtěla poděkovat za vaši přízeň, 
podporu a popřát vám krásné a pohodové prožití svátků vánočních. Užijte 
si poklidný a radostný čas v kruhu svých blízkých.  --- ------------------

Mgr. Miluše Wiebkin, ředitelka školy

V polovině září jsme se vydali do Hradce Králové na Dožínky. Byl zde 
připravený pestrý vzdělávací program pro školy. Po registraci jsme se 
nadšeně vrhli hned k nejbližšímu stanovišti Nauč se první pomoc! To jsme 
byli ještě plní elánu a s pocitem, že všech 24 stanovišť dáme. Na Dožínkách 
bylo účastníků opravdu hodně, takže se u každého stanoviště stálo a čekalo, 
než ho splní alespoň jedna soutěžící škola před námi. A to klidně 10 i více 
minut. Brzy nám došlo, že pokud si to tady chceme opravdu užít, budeme si 
muset začít stanoviště vybírat a to podle zájmu dětí. Největším lákadlem 
byla živá zvířátka, která se mohla hladit. Stříhání ovce v přímém přenosu 
(myslím, že ovčí vlnu našel v batůžku ten večer skoro každý rodič), cvičení 
psi, dravci, trenažér na dojení kozy, armádní stánek s možností zkoušky 
střelby na cíl. Vznikl nám tu také prostor pro příjemné odpočinkové pauzy, 
možnost nakupování drobností dětmi a také pro sportovně - relaxační 
vyžití (workoutové hřiště, prolézačky ze slámy, skákací hrad - to vše 
s odezvou nebývalého nadšení). Takže i když jsme nakonec hrací kartu 
neměli vyplněnou k odevzdání s možností vyhrát cenu pro třídu, za mě 
jsme už měli vyhráno, bohatě naplněný den s úžasnými dětmi!------------

Mgr. Jana Závodní, třídní učitelka 4. a 5. třídy

DOŽÍNKY V ZŠ
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Naše škola se zúčastnila akce výměny záložek, v rámci motivace ke čtení. 
Děti vyrobily krásné záložky s přírodními motivy. Naší partnerskou školou 
se stala slovenská škola v Rokycanech v okrese Prešov. Výměnou dostaly 
děti barevné záložky a pěkné vzkazy od dětí ze Slovenska.--- ------------

Mgr. Jana Závodní, třídní učitelka 4. a 5. třídy

V říjnu jsme s žáky naší školy navštívili Archeopark ve Všestarech. Děti 
se dozvěděly zajímavé informace o době ledové, vyzkoušely si práci 
s pazourkovými nástroji, viděly, jak se tehdejší lidé oblékali, zdobili i jaké 
vytvářeli umění. Děti v rámci programu navštívily repliku pravěkého 
obydlí, a nakonec si i mohly zkusit hod pravěkým oštěpem. Vyzkoušeli jsme 
si znovu také cestu vlakem s přestupy a koupili si zajímavé pravěké 
suvenýry. Moc se nám tato exkurze líbila.- -              ---------

Bc. Kristýna Macháčková, třídní učitelka 1. a 2. třídy

ZÁLOŽKY DO KNIH

VÝLET DO VŠESTAR



13

Ve středu 27. 9. k nám dorazila velmi vzácná návštěva. V rámci Evropského 
dne jazyků jsme u nás ve škole přivítali tři zahraniční studenty - Connora 
z USA, Miguela z Portugalska a Alison z Kolumbie. -- ----     --------
Všichni tři si pro nás přichystali povídání o svých zemích a my tak měli 
možnost dozvědět se spoustu nových a zajímavých informací. Velké 
překvapení pro nás měl Miguel, který si celé vyprávění připravil a přednesl 
v českém jazyce, za což jsme mu projevili ohromné uznání. -- ---------
Velmi nás potěšily dárečky, které nám ze svých zemí přivezli. Pochutnali 
jsme si na kolumbijských cukrovinkách a při tělocviku jistě využijeme 
fotbalový míč v portugalských národních barvách. -- ---     --------
Tento dopolední program jsme zakončili společným, tradičně českým 
obědem. Měli jsme polévkou s játrovými knedlíčky a vepřo – knedlo – zelo.
Návštěva zahraničních studentů pro nás byla skvělou příležitostí, jak si 
procvičit anglický jazyk a dozvědět se pro nás dosud neznámé skutečnosti. 
Budeme se těšit na tuto akci napřesrok. -- -                     -----------

Simona Jedličková, asistentka pedagoga a vychovatelka ŠD

EVROPSKÝ DEN JAZYKŮ
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V pátek 1. 12. 2023 se konalo tradiční rozsvěcení obecního vánočního 
stromu. Děti a zaměstnanci školy vystoupili s krátkým pásmem vánočních 
písní a koled. I když jsme nacvičovali dlouho, týden před akcí se nám 
nedařilo – z důvodu nemoci nám chybělo hodně dětí a zaměstnanců. V den 
„D“ to ale klaplo. Všichni jsme si to moc užili, báječnou atmosféru 
dokresloval padající sníh. Za mě tam byl pocit velké radosti a pospolitosti. 
V krámečku školy jsme prodávali výrobky dětí, zaměstnanců a rodičů 
našich dětí – svíčky, ozdoby, svícny, perníčky, linecké, marokánky, kompoty 
a jiné. Utržili jsme téměř 5000 Kč. Děkujeme za vaši štědrost a podporu. 
Peníze využijeme k �nancování nedotovaných akcí pro naše děti.-----

Mgr. Miluše Wiebkin, ředitelka školy

ROZSVĚCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU
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Podzim se nám nějak rychle překulil, že ano? Děti nastoupily v září 
do školky a teď už jsme zpívali u obecního rozsvícení vánočního stromu. 
Měsíc září jsme začali v naší mateřské školce pozvolna – povídáním 
o prázdninách, seznamováním se s novými dětmi, společnými hrami na 
zahradě a postupnými procházkami po okolí – hlavně do lesa, kam děti 
chodí moc rády. V lese pořád vymýšlejí, co postaví, jakého skřítka vyrobí.  
Také jsme zanesli do lesa ke krmelci spoustu kaštanů pro zvířátka, které děti 
ze školky s paními učitelkami a s rodiči nasbíraly. Do školky nám přibylo 
mnoho nových malých dětí, které adaptaci na nové prostředí, kamarády 
i paní učitelky zvládly na jedničku. Na podzim nás ve školce navštívila paní 
logopedka Jiřina Jarošová a paní učitelka Kristýna Macháčková provedla 
vyšetření školní zralosti u dětí předškolního věku. Také k nám zavítal pan 
Ivan Urbánek – speciální pedagog, herec a muzikant se svým představením 
- ,,Já nic, já muzikant“. A co jsme se od začátku září s dětmi naučili? Probrali 
jsme ve školce už mnoho témat – např. dny v týdnu, měsíce v roce, roční 
období, počasí, povídali jsme si o tom, jací ptáci na zimu odlétají a kam, 
nezapomněli jsme zařadit téma podzimní les, halloween – s tímto tématem 
byly spojené i dílničky, kde si děti za přítomnosti svých rodičů vyrobily 
pavoučka či dlabaly dýně, které se poté využily na společné akci obce Žďáru 
nad Orlicí a školy – tradiční Halloweenské stezky. Pokračovali jsme učením 
se barev a geometrických tvarů, nechybělo ani téma lidské tělo a následně 
lidské smysly. Děti mají každý týden zpestřený tím, že chodíme vždy jeden 
den v týdnu cvičit do tělocvičny. Ani jsme se nenadáli a už je tu prosinec, 
takže se už nyní ve školce plně zaměříme na adventní čas. V pátek 1. 12. děti 
zazpívaly u příležitosti rozsvícení vánočního stromu písně a koledy, které 
poctivě nacvičovaly. Poslední předvánoční týden si ve školce užijeme - 
v pondělí 18. 12. nás čeká představení k tématu Betlém – opět nás navštíví 
pan Ivan Urbánek. V úterý 19. 12. se mohou děti se svými rodiči těšit na 
malou vánoční besídku a tvořivé dílničky. A v pátek 22. 12. si užijeme 
v poklidu – poslechem a zpíváním vánočních koled, rozbalováním dárků 
a v neposlední řadě nás potěší paní kuchařka vánoční dobrotou – řízkem 
a bramborovou kaší nebo salátem :-).----------               ----------

ZPRÁVY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY
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Přejeme klidné a pohodové předvánoční období, 
hlavně ve zdraví!
S pozdravem za MŠ 

paní učitelky Bc. Petra Kolaříková a Mgr. Aneta Vachová.
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Milé děti,
chtěl bych Vám moc a moc poděkovat za 
Vaše hezké dopisy, které jste vhodily do mé 
schránky u obecního úřadu. Všechny jsem 
si přečetl a zadal úkoly skřítkům, kteří na dárcích pracují.  I když se budeme 
já i skřítci snažit všechny vaše přání splnit, někdy to nebude úplně možné.  
Některá přání se Vám možná splní až během roku. Jsem si však jistý, 
že pod vánočním stromečkem určitě najdete dárky, které Vás potěší 
a rozzáří Vaše oči.  Těším se, že Vám budu moci udělat radost.  ---    -----

Váš Ježíšek

Letos byl jako vánoční strom vybrán smrk, který rostl v bezprostřední 
blízkosti kolejiště a potencionálně ohrožoval bezpečnost vlakové dopravy. 
Bezproblémové kácení jako i v letech předchozích zajišťoval pan Jindřich 
Pražák.

DĚTEM OD JEŽÍŠKA

INSTALACE VÁNOČNÍHO STROMU
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V srpnu jsme naskočili do nového ročníku okresního 
přeboru 3. třídy. Po úvodní domácí výhře s Křivicemi (3:1) 
a domácí remízou s nováčkem z Rokytnice (1:1) jsme ve 
třetím kole zajížděli do Petrovic, kde se nám zápas vůbec 
nepovedl a prohráli jsme vysoko 0:3. Týden na to jsme si 
chtěli spravit reputaci v domácím utkání s doposud vedoucím týmem 
z Častolovic. Hostům, kteří byli posíleni o hráče z A týmu, jsme byli 
vyrovnaným soupeřem, přesto jsme do konce utkání prohrávali 0:1. 
O remízu 1:1 se nakonec postaral vyrovnávací brankou Josef Moravec 
v poslední minutě utkání. Ve čtvrtém kole jsme chtěli uspět na půdě 
vedoucího týmu z Přepych. Na 2 rychlé branky z úvodu zápasu jsme i přes 
herní převahu v druhém poločase nedokázali gólově odpovědět a prohráli 
2:0. V následném utkání ve Žďáru jsme utrápeně porazili Voděrady 1:0. 
Týden na to jsme ve Vamberku zkazili vše, co se zkazit dá a prohráli vysoko 
5:0. V domácím utkání jsme naopak vydřeli 3 body s nováčkem z Rovně 
(1:0). V Kostelecké Lhotě jsme po individuálních chybách prohráli smolně 
3:2. V předposledním kole jsme si doma vyšlápli na Křovice. V posledním 
utkání podzimu jsme prohrávali po poločase 2:0. Po změně stran jsme 
během prvních 10 minut stačili vyrovnat a vytvořili několik vyložených 
šancí, které k výhře bohužel nevedly (2:2). ------                       ------
Naše výsledky v podzimní části ovlivnila častá zranění hned několika 
klíčových hráčů, jejichž absence byla na hřišti citelně znát. Do 11 utkání 
nastoupilo za náš klub v průběhu podzimu celkem 27 hráčů. V domácím 
prostředí jsme získali solidních 14 bodů, za to z venku jsme přivezli pouhý 
1 bod za remízu v posledním utkání.----                --------
Celkově lze konstatovat, že až na propadáky v Petrovicích a Vamberku jsme 
odehráli kvalitní utkání, ve kterých nám k dosažení lepších výsledků 
chybělo i kousek sportovního štěstí, ale hlavně klid v zakončování akcí. 
Přestože si vytvoříme dostatek brankových příležitostí, máme velký 
problém je proměnit (pouhých 16 vstřelených branek).-----   -------

INFORMACE Z ČINNOSTI FOTBALOVÉHO 
KLUBU – ZAHÁJENÍ SEZÓNY 2023 – 24, PODZIMNÍ ČÁST
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Střelci – počet branek:  
Husák Martin – 5, Moravec Josef, Vacek Michal – 2, Baše Marek, Beneš 
Vladimír, Cabalka Luděk, Csontos Radek, Hlaváč Lukáš, Václavík Matěj, 
Rydrych Petr – 1.
Žluté karty:  3x - Beneš V., Hlaváč L.
  2x - Husák M.
  1x - 13 hráčů

Během podzimní části jsme zakoupili nové brankové a ochranné sítě 
za branku, dále 3 ks nových herních míčů.    ---             -------
Děkujeme našim fanouškům za podporu při domácích i venkovních 
utkáních a těšíme se na jejich přízeň v jarní části, dále děkujeme vedení obce 
za nemalou podporu při zabezpečení chodu našeho klubu.--- -------

Petr Nedomanský
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Na základě dohody zástupců společníků na poradě 
dne 24. října 2023 byl vydán tento:

Pokyn jednatele společnosti
Svoz separovaných plastů a kovových obalů

Společnost ODEKO s. r. o., Smetanova 395, 517 21 Týniště nad Orlicí přijala 
opatření, které se týká svozu separovaných plastů a kovových obalů 
ze separačních míst obcí.---                       ------------------
„Počínaje pondělím 30. října 2023 bude svoz výše zmíněných komodit 
probíhat společně, výsypem do jednoho sběrného vozu. Třídění odpadu je 
zajištěno u konečného odběratele.“---------               ------------

Datum 26. 10. 2023
Ing. Rostislav Všetečka, jednatel společnosti ODEKO s. r. o.

     

Odůvodnění:
Tato změna vychází ze znění § 59, odst. 2 zákona 541/2020 Sb. o odpadech
(2) Obec je povinna určit místa pro oddělené soustřeďování komunálního 
odpadu, a to alespoň nebezpečného odpadu, papíru, plastů, skla, kovů, 
biologického odpadu, jedlých olejů a tuků a od 1. ledna 2025 rovněž textilu. 
Obec není povinna odděleně soustřeďovat odpad plastů, skla a kovů, pokud 
tím nedojde s ohledem na další způsob nakládání s nimi k ohrožení 
možnosti provedení jejich recyklace.
Vzhledem k tomu, že konečný odběratel, NAPOS a.s. provozuje třídící 
linku, která plně zajišťuje recyklaci plastů i kovových obalů je podmínka 
zákona beze zbytku splněna.
Společnosti ODEKO s.r.o. přinese společný svoz vytříděných plastových 
a kovových složek komunálního odpadu úsporu provozních nákladů, zvýší 
efektivnost a kapacitu pro další služby.
V neposlední řadě dojde přínosu pro životní prostředí, neboť se sníží 
zplodiny ze spalování nay.

SVOZ PLASTŮ A KOVOVÝCH OBALŮ
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Životní jubilea  říjen – prosinec 2023

93 let   Jiřina Weigertová
85 let Dagmar Škopová
85 let Jaroslav Škop
81 let Marie Horčičková
75 let  Petr Václavík
75 let Marie Václavíková
70 let Janny Schinkel
70 let Vladimír Brzák

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme a do dalších let přejeme pevné 
zdraví, hodně štěstí, lásky a rodinné pohody.

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

VÍTÁME NOVÉ OBČÁNKY

ROZLOUČENÍ:

Michal Valenta                   nar. 14. 9. 2023
Oldřiška Charbuláková nar. 30. 9. 2023

Šťastným rodičům blahopřejeme.

Alenka Felcmanová  r. 1946
Vilém Lancman  r. 1944
Petra Jirešová   r. 1965
Antonín Švancara  r. 1947

Všem pozůstalým vyjadřujeme upřímnou soustrast.
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Parta dobrovolníků „žďárováci“ pro vás, letos již po čtvrté, zajistila 
návštěvu pekelníků. Tentokrát na téma S ČERTY NEJSOU ŽERTY. 
Kdo se přišel podívat, mohl ochutnat něco dobrého z čertovského stánku 
a pobavit se. --------------------------------------------------------------

Simona Němcová

S ČERTY NEJSOU ŽERTY 2. 12. 2023
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Uzávěrka příštího čísla bude 4. března 2024.
Příspěvky můžete odevzdávat v písemné nebo elektronické podobě na obecním úřadě.  

Články se uveřejňují bez cenzurního zásahu, nepřijímají se příspěvky vulgární a urážlivé.



www.zdarnadorlici.cz


	Stránky 1
	Stránky 2
	Stránky 3
	Stránky 4
	Stránky 5
	Stránky 6
	Stránky 7
	Stránky 8
	Stránky 9
	Stránky 10
	Stránky 11
	Stránky 12
	Stránky 13
	Stránky 14
	Stránky 15
	Stránky 16
	Stránky 17
	Stránky 18
	Stránky 19
	Stránky 20
	Stránky 21
	Stránky 22
	Stránky 23
	Stránky 24
	Stránky 25
	Stránky 26
	Stránky 27
	Stránky 28

